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Ældrerådet den 9. juni 2015  

 

 

Til 

Sundheds- og Seniorudvalget 

 

HØRINGSSVAR OM KOMMUNAL LÆGEORDNING PÅ SUNDHEDSOMRÅDET. 

Ældrerådet har behandlet sagen i sit møde den 9. juni. 

Vi finder det er en god ide med en kommunal lægeordning, der kan fungere som bindeled mellem sygehus, 

kommune og almen praksis. 

Gennem årene har der været store problemer med borgernes vandring fra den ene sektor til den anden. 

Der er behov for en speciallæge i almen medicin med gode pædagogiske og kommunikative evner, gerne 

med lokal kendskab. 

Vedkommende bør indgå i team med de forebyggende sygeplejersker, som er vant til at komme i de ældres 

hjem. 

Der bør være nem adgang til før nævnte forebyggende team, så forskellige faggruppers bekymringer kan 

forelægges hurtigt med henblik på: 

• Færre uhensigtsmæssige genindlæggelser. 

• Færre forebyggende indlæggelser. 

• Færre uhensigtsmæssige akutte korttidsindlæggelser. 

• Færre færdigbehandlede patienter, der optager en seng på sygehusene. 
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Lægen skal deltage i undervisning og rådgivning af kommunens forskellige faggrupper. 

Ældrerådet finder, at lægens placering på Blomstergården er en god ide, da vedkommende herved kan 

være med til at udvikle Blomstergården, bl.a. med hensyn til at rehabiliteringsboligerne bliver udnyttet 

hensigtsmæssigt, således at læring herfra kan udbredes til alle kommunens plejecentre. 

Vi håber, at Center for Sundhed og Omsorg finder en organisationsmodel, hvori den kommunale læges 

kompetencer bliver udnyttet på en optimal måde, specielt ved borgerbesøgene, da disse vil forudsætte et 

meget tæt samarbejde med den praktiserende læge. 

 

Otto Dræbye 

Formand for Slagelse Ældreråd 

 

 


